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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

 

 

VI Saziv  

Komisija za budžet i financije  

Sednica br. 27/18  

Priština,  20.6.2018, u  11:00 časova 

Zgrada Skupštine Kosova, sala C-203 

 

Z A P I S N I K   

 

Sednici su prisustvovali: Lumir Abdixhiku, Jelena Bontić, Safete Hadërgjonaj, Ali Lajçi, Blerim Kuçi, 

Naser Osmani, Mërgim Lushtaku i Fikrim Damka. 

 

Odsustvovali: Dardan Molliqaj i Enver Hoti. 

 

Ostali prisutni : Emrush Haxhiu, direktor Generalne direkcije za administracije skupštine; Istret Azemi, 

direktor Direkcije za budžet i isplate administracije Skuipštine; Vlorë Berisha, član Nezavisne komisije 

za medije  (NKM); Arben Bilalli i Ganimete Nuçi, NKM; Musa Shabani, predsedavajući Odbora 

nezavisne komisije za rudnike i minerale (NKRM); Festim Kutllovci, Azem Rexhaj, Avdi Konjuhi i 

Kemajl Zeqiri, članovi Odbora NKRM; Haradin Gërvalla, predsedavajući Departmana za financije 

NKRM; Kreshnik Gashi, predsednik Odobra Regulativnog autoriteta za elektronsku i poštansku 

telekomunikaciju (ORAEPT, Ilir Imeri, Ramiz Krasniqi i Fatmir Gërvalla, ORAEPT; Emine Fazliu, 

Valbon Bytyçi, Faruk Rrahmani i Ramadan Gashi, Nacionalna Kancelarija za reviziju  (NKR), Qëndrim 

Badalli, KDI i Mentor Hyeni, GIZ 

 

 

Osoblje za podršku Komisije: Vilson Ukaj, Sabrije Iseini, Dashurie Canolli, Luljeta Krasniqi i Eliza 

Hyseni (praktikant). 

 

Sednici je predsedavao: predsednik Komisije, Lumir Abdixhiku    

 

Dnevni red  

 
1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Razmatranje prve budžetske okružnice Skupštine Kosova 2019/01; 

3. Razmatranje Godišnjeg finansijskog izveštaja nezavisne Komisije za medije 2017; 

4. Razmatranje Godišnjeg finansijskog  Izveštaja nezavisne komisije za rudnike i minerale za   

2017;  

5. Razmatranje Godišnjeg finansijskog izveštaja regulativnog autoriteta za elektronske i 

poštanske komunikacije za  2017;  

6. Razmatranje Nacrta – zakonika br. 06/L-006 o pravdi za maloletnike i amandmani Komisije 

za zakonodavstvo, mandate, imunitete, poslovnik Skupštine i nadgledanje APK; 
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7. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-042 o krvi u krvnim sastojcima, sa amandmanima 

funkcionalne komisije za  Zdravstvo, rad i socijalno staranje; 

8. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-040 o zaštitnim merama na uvoz, sa amandmanima 

funkcionalne komisije za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni 

razvoj; 

9. Razmatranje Nacrta zakona br.. 06/L-038 o poštanskim uslugama, sa amandmanima 

funkcionalne za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj; 

 

10. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-046 o Inspektoratu obrazovanja u Republici Kosova, sa 

amandmanima funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, 

sport, invoacije i preduzetništvo; 

11. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-010 o noteru , sa amandmanima funkcionalne komisije 

Komisije za zakonodavstvo, mandate, imunitete, poslovnik Skupštine i nadgledanje APK; 

12. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

Predsednik je predložio izmenu redosleda tačaka dnevnog 6-11 reda da se na početku razmatraju., a zatim 

da se nastavi sa drugim tačkama.  

Predsednik je konstatovao da je dnevni red jednoglasno usvojen, sa predloženom izmenom.  

2. Razmatranje Nacrta – zakonika br. 06/L-006 o pravdi za maloletnike, sa amandmanima 

funkcionalne komisije za zakonodavstvo, mandate, imunitete, poslovnik Skupštine i nadgledanje 

APK 

 

Predsednik  - naglasio je da na osnovu deklaracije o finansijskim implikacijama  Odeljenja za budžet 

MF, isti ne sadrži dodatne budžetske implikacije, kao ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže 

budžetske implikacije.  

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

                                                             Preporuku 

 

Nacrta – zakonika br. 06/L-006 o pravdi za maloletnike, sa amandmanima funkcionalne komisije za 

zakonodavstvo, mandate, imunitete, poslovnik Skupštine i nadgledanje APK, ne saddrži dodatne 

budžetske implikacije.  

 

3. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-042 o krvi u krvnim sastojcima, sa amandmanima 

funkcionalne komisije za  Zdravstvo, rad i socijalno staranje 

 

Predsednik  - naglasio je da na osnovu deklaracije o finansijskim implikacijama  Odeljenja za budžet 

MF, isti ne sadrži dodatne budžetske implikacije, kao ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže 

budžetske implikacije.  

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

                                                             Preporuku 
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Nacrta zakona br. 06/L-042 o krvi u krvnim sastojcima, sa amandmanima funkcionalne komisije za  

Zdravstvo, rad i socijalno staranje, ne sadrži dodatne budžetske implikacije.  

 

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-040 o zaštitnim merama na uvoz, sa amandmanima 

funkcionalne komisije za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni 

razvoj 

 

Predsednik  - naglasio je da na osnovu deklaracije o finansijskim implikacijama  Odeljenja za budžet 

MF, isti ne sadrži dodatne budžetske implikacije, kao ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže 

budžetske implikacije.  

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

                                                             Preporuku 

 

Nacrta zakona br. 06/L-040 o zaštitnim merama na uvoz, sa amandmanima funkcionalne komisije za 

ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj, ne sadrži dodatne budžetske 

implikacije.  

 

5. Razmatranje Nacrta zakona br.. 06/L-038 o poštanskim uslugama, sa amandmanima 

funkcionalne za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj 

 

Predsednik  - naglasio je da na osnovu deklaracije o finansijskim implikacijama  Odeljenja za budžet 

MF, isti ne sadrži dodatne budžetske implikacije, kao ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže 

budžetske implikacije.  

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

                                                             Preporuku 

 

Nacrta zakona br.. 06/L-038 o poštanskim uslugama, sa amandmanima funkcionalne za ekonomski razvoj, 

infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj, ne sadrži dodatne budžetske implikacije.  

 

6. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-046 o Inspektoratu obrazovanja u Republici Kosova, sa 

amandmanima funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, 

sport, invoacije i preduzetništvo 

 

Predsednik  - naglasio je da na osnovu deklaracije o finansijskim implikacijama  Odeljenja za budžet 

MF, isti  sadrži dodatne budžetske implikacije, ali sa  amandmani funkcionalne komisije, kosto je smanjen 

na 100.000€, što smatra prihvatljivim.   

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

 

                                                             Preporuku 

 

Nacrta zakona br. 06/L-046 o Inspektoratu obrazovanja u Republici Kosova, sa amandmanima 

funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, invoacije i 

preduzetništvo, ne sadrži dodatne budžetske implikacije 
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7. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-010 o noteru , sa amandmanima funkcionalne komisije 

Komisije za zakonodavstvo, mandate, imunitete, poslovnik Skupštine i nadgledanje APK 

 

Predsednik  - naglasio je da na osnovu deklaracije o finansijskim implikacijama  Odeljenja za budžet 

MF, isti  sadrži dodatne budžetske implikacije. Predloženi amandmani funkcionalne Komisije, PG – SL i 

predloženi amandmani PG – 6+ ne sadrže dodatne budžetske implikacije. 

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

 

                                                           Preporuku 

 

Nacrta zakona br. 06/L-010 o noteru , sa amandmanima funkcionalne Komisije za zakonodavstvo, 

mandate, imunitete, poslovnik Skupštine i nadgledanje APK, amandmani predloženi od PG – SL i 

amandmani PG – 6+,  ne sadrže dodatne budžetske implikacije. 

 

8. Razmatranje prve budžetske okružnice Skupštine Kosova 2019/01 

 

Predsednik -  dala je reč predstavnicima administracije Skupštine za predstavljanje budžetskih zahteva i 

otvorila diskusiju. 

 

Emrush Haxhiu: Budžetski zahtevi Skupštine, u okviru prve budžetske okružnice, su u punoj saglasnosti 

sa srednjoročnim okvirom rashoda, koji je usvojen u okviru komisije i Predsedništva. Takođe, u vezi 

planiranja, naše budžetske zahteve je usvojilo MF, osim slučajeva u odnosu na robe  i usluge, što u zadnje 

vreme predstavlja dodatnu aktivnost Skupštine Kosova, koja može da preduzme predsedavanje 

parlamentarne Skupštine u procesu saradnje jugo-istočne Evrope, što sadrži budžetske implikacije oko 

120.000€ za 2019 i 2020. Takođe zbog učinjenih izmena u strukturi parlamentarnih grupa, uticalo je na  

dodatne budžetske implikacije za dva politička osoblja, jer je formirana jedna nova parlamentarna grupa, 

ali i zbog prelaska poslanika iz jedne u drugu  parlamentarnu grupu.  

 

Predsednik -  zainteresovao se u vezi budžeta koji je usvojen, povećano je administrativno osoblje za 

komisiju i budžet, budžet je izdvojen ali još uvek nema njihovog regrutiranja. 

 

Emrush Haxhiu: još uvek nema regrutiranja, jer postoji problemi sa Ministarstvu za javnu administraciju, 

ali imamo i prepreku u okviru administracije Skupštine,  jer direktor  Direkcije za personal oslobodio je 

radno mesto i do izbora novog direktora, to utiče u tom pravcu, budući da je započela procedura tokom 

ove godine pronaći će se rešenje za regrutiranje ovih položaja.  

 

Mërgim Lushtaku: kada se glasalo o budžetu Kosova u vezi zahteva Skupštine, primetili smo velike 

rashode. Zahtevam da se digitalizuju svi materijali i da iste ne dobijamo i elektronski i fizički. Mi smo 

predvideli izdvajanje budžeta za implementaciju elektronskog sistema elektronske komunikacije i 

zainteresovan sam šta je uradila administracija Skupštine u ovom pravcu.  

 

Emrush Haxhiu: Mi kao administracija Skupštine započeli implementaciju projekta za platformu „e-

parlament“, koji je u toku. Što se tiče opreme poslanika koju dobijaju u svakom sazivu, ovog puta smo sa 

zakašnjenjem, zbog toga što Zakon o javnoj nabavci predviđa centralnu nabavku od  Centralne agencije 

za nabavku i oprema koja je predviđena za poslanike nalazi se u proceduri. Što se tiče posedovanja papira, 

o tom pitanju odlučuju organi Skupštine, i to treba da se predvidi Poslovnikom.  
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Mërgim Lushtaku:  U vezi toga uputite zahtev za jednu salu za poslanike i lap-top da se ne oduzima 

poslanicima, već da bude digitalizovan sistem za materijale. Što se tiče aktuelne digitalizacije 

administracije, naročito u Skupštini, ja i većina poslanika imaj u poteškoće u pristup, to treba da se uredi 

bar naredne godine . 

 

Emrush Haxhiu: u vezi toga neophodno se uključuje i infrastruktura Skupštine. Što se tiče sala za 

Komisije, nemamo posebne sale za svaku komisiju, gde bi mogli da instaliramo i opremu, ali sale se stalno 

menjaju. 

 

Predsednik – da li imate prostore planirane za osoblje koje rade u Skupštini. Koliko se može videti ni 

jedan poslanik nema kancelariju. 

 

Safete Hadërgjonaj: ja sam već 14 poslanica i nikada nisam imala mesto gde bi smestila moje dokumente 

u Skupštini. Rečeno je da prilikom odlaska Ministarstva za transport imaćemo mogućnosti po 4 poslanika 

da koriste jednu kancelariju i to se nije dogodilo. Ovo je veoma uznemiravajuće, nama služe vozila ko 

kancelarije, gde ostavljamo materijale i nažalost nemamo mogućnosti da printiramo jedan dopis, nemamo 

uslova za rad.  

 

Emrush Haxhiu: Što se tiče kapitalnih investicija, aktuelno struktura Skupštine je ovakva, imajući u vidu 

da je u zgradi i Kancelarija  predsednika, mi smo se trudili da  sporimo prostor i pronađemo rešenje. Što 

se tiče smeštaja poslanika i parlamentarnih grupa u kancelarije, prema Poslovniku odluku donosi 

Predsedništvo za njihov smeštaj. Mi smo nekoliko puta predlagali i Predsedništvo nikada nije uzelo 

ozbiljno ovo pitanje, tako da se nalazimo u ovoj situaciji. Mi smo dodelili kancelarije u okviru 

parlamentarnih grupa, a kako su smešteni poslanici u kancelarije, to je njihova odgovornost. Što se tiče 

broja osoblja u parlamentarnim grupama, odlukom Predsedništva i preporukom ove Komisije,  smešteni 

su na osnovu snage parlamentarne grupe i  utvrđena je fiksna plata od 700€, koeficijent je 7 oko 420€ ali 

sa dodacima negde oko 700€.  

 

Safete Hadërgjonaj: Interesuje me kako je planiran budžet i plate za nove savetnike parlamentarnih 

grupa? Mi kao komisija doneli smo odluku da njihova plata bude oko 800€, dok su oni sa koeficijentom 

7. Ne mislim da je to dobro rešenje kako utvrdili plate, jer raditi sa  parlamentarnom grupom za tu platu 

je nemoguće..  

 

Naser Osmani: Predlažem da kada bude došao sekretar da se diskutuje o plati savetnika u parlamentarnim 

grupama. Oni ne mora da se finansiraju na osnovu koeficijenta, jer njih bira partija i ne mogu da se tretiraju 

kao civilni službenici. Mi smo odredili osnovnu platu i to treba primeniti.. 

 

Predsednik -  do razmatranja druge okružnice, preporučujem da se više angažujemo za kapitalne 

investicije. Sad preporučujemo Predsedništvo Skupštine da usvoji budžetske zahteve Skupštine t 2019-

2021, i ujedno preporučujemo  Predsedništvu da donese odluku o dodeli kancelarija za rad poslanika.  

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija jednoglasno donela: 

 

                                                              Preporuku 

 

I. Da se usvoje budžetski zahtevi Skupštine Kosova za  2019-2021, na osnovu dokumenta koji 

je priložen ovoj preporuci i Predsedništvo da preporuči Ministarstvu za financija, da iste 

zahteve obuhvati u budžetske stavke budžeta Republike Kosova za  2019-2021. 

 

II. Predsedništvo Skupštine da donese odluku o dodeli kancelarija za rad poslanika. 
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9. Razmatranje godišnjeg finansijskog izveštaja nezavisne Komisije za medije  za  2017 

 

Predsednik – nakon što je pozdravio prisutne rekao je da Komisija pozvala Kancelariju revizora, 

razmatranje godišnjeg  finansijskog izveštaja NKM za 2017.  

 

Arben Bilalli: NKM rekao je da na osnovu analize revizora beležimo dobru performansu. Usvojeni budžet 

NKM je u totalu 1.214.000€ i budući da je bilo i kapitalni projekt za izgradnju objekta, NKM je uradila 

memorandum sa Ministarstvom za javnu administraciju, da nema kapaciteta za izgradnju tog objekta i ta 

sredstva su prenesena na MJA. Što se tiče ekonomskih kategorija, za plate smo postigli performansu od   

95%, robe i usluge  95% i za opštine 95%. 

 

Emine Fazliu: KGR je objavila izveštaj o reviziji finansijskih pregleda NKM i dala ne modifikovano 

mišljenje, što znači da pregledi sadrže tačne podatke. U ovom izveštaju dato je 6 preporuka u vezi plata i 

dnevnica, robe i usluga, kao i ne usvajanje strateškog plana. Želim da naglasim izazov koji prati NKM, 

što predstavlja stalni rast naplaćenih računa. Mi smo se trudili da se to uputi sudovima i izvršiteljima, 

naplata je veoma niska. 

 

Arben Bilalli: NKM nema poseban mehanizam za naplatu, to je taksa za licencu, imajući u vidu da imamo 

javnu televiziju, koja već treću godinu nije platila taksu. Na taj način nama se povećava dug, ne možemo 

da povučemo licencu ili da kažnjavamo javnu televiziju, jer postoji poseban Zakon. Verujem da će se ovo 

regulisati tokom ove godine.  

 

Blerim Kuçi: Na osnovu ne modifikovanog izveštaja za 2017, da li možemo znati koje je bilo mišljenje i 

preporuke KGR za 2016? 

 

Emine Fazliu: Izveštaj o reviziji za 2016 imao je 6 preporuka, od kojih 4 su primenjene, jedna je u procesu 

i jedna još uvek nije razmatrana. Preporuka koja još uvek nije sprovedena je: „Predsednik NKM dužan je 

da preduzme postupke za obustavljanje prakse pokrivanja položaja vršioca dužnosti”. 

 

Arben Bilalli:  Dve preporuke revizora, jedna je sad u razmatranju, radi se o strategiji, koja na osnovu 

zakona o digitalizaciji, koja se dostavlja Vladi za usvajanje, a koju smo 3 puta dostavljali Vladi, još uvek 

nije usvojena. Što se tiče vršioca dužnosti, 2016 godine imali smo jednog službenika, koji je otišao na 

doktoraturu u Hrvatsku, mi smo morali da imenujemo vršioca dužnosti za popunjavanje tog radnog mesta. 

Mi imamo problema i sa regrutiranjem osoblja.  

 

Blerim Kuçi: Namerno sam pomenuo preporuke, jer se odnosi na niz preporuka, jer ako preporuku nije 

primenila nadležna institucija, bilo Ministarstvo za javnu administraciju ili Ministarstvo za financije, 

generalni revizor je obavezan da pronađe halku gde stoji problem, jer primena preporuka je veoma 

značajna. 

 

Predsednik: Da li ste dobili odgovor javne administracije, zašto se ne dozvoljava regrutiranje novog 

osoblja? 

 

Arben Bilalli: MJA i dalje nije dala preporuku, oni su tražili dodatne dokumente, kao opis radnih mesta 

i mi smo sve dostavili. Mi imamo komisiju i odbor, koje je imenovala Skupština i  dobijamo primedbe 

zašto se događa preopterećivanja radnika i imamo problem sa MF, budući da isti figuriraju kao broj naših 

radnika, ali nisu radnici NKM.  
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Blerim Kuçi: Radi se o drugom problemu koji se naziva internom komunikacijom između institucija. Mi 

ćemo imati puno posla u ovom procesu, ali preporuke revizora moramo primenjivati. 

 

Nakon diskusija, predsednik je konstatovao da  je Komisija za Skupštinu, jednoglasno dala: 

 

                                                              Preporuku 

 

Preporučuje se Skupštini da usvoji Godišnji finansijski izveštaj  Nezavisne komisije za medije za 2017. 

 

 

10. Razmatranje godišnjeg finansijskog izveštaja Nezavisne komisije za rudnike i minerale za 

2017 godinu 

 

Predsednik je dao reč predstavnicima KPMM-a za kratku prezentaciju izveštaja, nakon toga 

vodićemo  otvorenu diskusiju. 

 

Musa Shabani: 2017. godine, od KPMM-a prikupljeno je ukupno 31.229.252 €. Finalni odobreni 

budžet iznosio je 1.350.981 evra, dok je 95.65% ili 1.292.227,30 evra realizovano. Rudarski 

inspektorat je obavio 76 inspekcija u ovim ilegalnim operaterima, a tokom te godine KPMM je 

podnelo  80 krivičnih prijava u tužilaštvu. Isto tako, pored ove izuzetno negativne pojave, molimo 

vas da uskladite  planove da zaustave ovaj fenomen, jer je u velikoj meri utiče na budžet Kosova, 

navodi se u analizi koja je dala NKRM, oko 10% ukupnog budžeta utiče na prihode ove komisije. 

 

Azem Rexha: NKRM je uspela da realizuje budžet oko 95%. Kapitalni projekti, nismo bili u 

mogućnosti da ostvarimo, jer je tokom rada NKRM  primetilo da su prioriteti promenili i sredstva su 

vraćena  Ministarstvu finansija. Tokom 2017. godine neki troškovi su bili visoki, gde smo pokušali 

da smanjimo, kao što su troškovi održavanja, troškovi goriva. Što se tiče naplate prihoda su proveli 

planiranje, ali naša briga je da nismo uspeli da ima 100% naplatu dugova, onda većina njih ima 

ilegalne operacije, iako je ovaj deo je počela naplata operacija izvršeno preko izvršitelja. Tokom 

2017. godine ukupni dugovi su iznosili oko 3.600.000 evra, od čega je preko 2 miliona evra duga 

Trepče i Feronikeli. Većina dugova je zastarela, pa sudski izvršilac nema uspeha u izvršavanju, jer 

većina njih više ne radi. Takođe smo započeli finansijske zaplene za rehabilitaciju u slučajevima 

kada kompanije ne rehabilituju zonu. 

 

Emine Fazliu: ZKA je objavila Izveštaj o finansijskim izveštajima NKRM za 2017. godine i izjave 

predstavljaju nepromenjen i realan prikaz. Obezbedili smo 6 preporuka. Nivo izvršenja budžeta je na 

zadovoljavajućem nivou i prikupljanje prihoda je 2% veće, a izazov je povećanje nivoa potraživanja. 

Što se tiče implementacije preporuka, prošlo je 7 preporuka, dvije su u potpunosti sprovedene, 1 u 

procesu i 4 preporuke nisu provedene. 

 

Predsedenik: Zašto se ove 4 preporuke revizije iz prethodne godine nisu ispune i imate li neki 

akcioni plan za implementaciju ovih preporuka? 

 

Azem Rexha: Većina ovih preporuka koje nisu sprovedene su zbog činjenice da NKRM nije u 

mogućnosti da ih u potpunosti sprovede, jer je većina ovih preduzeća zatvorena. Što se tiče 

sprečavanja  ilegalnih operacija, uprkos akcijama koje smo radili, s druge strane, isti kompanije 

nagrađeni od strane vlade za asfaltiranje puteva ili prodati ugalj u školu. Poslali smo slučajeve 

tužiocu, ali je nemoguće zaustaviti njihov rad od KPMM-a. 
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Predsedenik: Nažalost, ostale preporuke nisu finansijske prirode, tako da se naša komisija bavi 

samo finansijskim preporukama, a od ove prirode, osim poreza, drugi nisu. 

 

U izveštaju nema preporuka, osim načina na koji trošite 100% goriva, ali onda imate nedostatak 

goriva, pa je razumno. 

 

Fikrim Damka: Zainteresovan sam za robu i usluge, putovanje van zemlje je 18.500 evra, 2500 evra 

dnevno, smeštaj 10000 evra, ali 33.000 evra, ostali troškovi, šta je to? 

 

Haradin Gervalla, objasnio je da na ostale troškove spadaju karte, putni troškovi, sve ostale 

troškove, hranu i gore navedeno. To se odnosi na učešće na konferencijama. 

 

Safete Hadergjonaj: Želim da znam šta je konferencija u pitanju i da vas zamolim da nam pošaljete 

informacije o svim troškovima za sva putovanja  u inostranstvu. 

 

Azem Rexha: Konferencija koja je održana u Torontu ima veće troškove, gde smo predstavljali 

Republiku Kosovo. 

 

Predsednik: Kao bord, da li ste se bavili problemom  troškova van zemlje,  jer je besmisleno? 

 

Musa Shabani: Zapravo, imamo detaljnu tabelu za putovanja u inostranstvo. 

 

Blerim Kuci: Ono što želim da pomenem je pitanje prihoda od mineralnih minerala, kako to utiče 

na izgradnju puteva? 

 

Azem Redža je objasnio da renta  prihoda, ima uticaj ili pozitivan rast, jer je kompanija koja se 

bavila izgradnjom  puta kupuje i sirovine od licenciranih kompanija i ta činjenica direktno utiče na 

rast mineralne rente. 

 

Predsednik: Što se tiče informacija, dokument koji sam upravo primio objašnjava taj broj od 31.000 

eura, američka konferencija 14.000 eura, u Švedskoj 8.000 eura. Mislim da postoje veliki iznos  i mi 

kao preporuku treba tretirati i smanjiti. Ja nisam stručnjak za konferencije i ne znam da li je to u redu 

ili ne, to ste ocenili vi kao bord, ali smatram da je to visok iznos. 

 

Blerim Kuçi: Komisija sa kojom se suočavamo je veoma važna za Kosovo, tako da moramo biti 

pažljivi sa preporukama, jer je njihovo polje jedan od stubova ekonomskog razvoja. Oni moraju 

predstaviti svoje bogatstvo i moraju biti pažljivi. Oni moraju biti tolerantniji u korišćenju troškova i 

prihoda, ali ne i zaustaviti ove posete u inostranstvu, jer je promocija veoma važna. 

 

Predsednik: U osnovi, opšta preporuka je da se uštedi što više javnog novca i da se u ove posete ne 

uključuj posete našim  institucijama, i kad skrenuti pažnju na ovu pod-kategoriju troškova. 

 

Emine Fazliu: Uzorci koji su izabrani u vezi ovog pod-koda, mi  nismo primetili nikakve 

nepravilnosti iako je ovaj kod povećan za 10.000 evra, opravdano je potrebom da se putuje van 

zemlje. 

 

Nakon završetka diskusija , predsednik je konstatovao  da je Komisija jednoglasno donela sledeću : 

 

Preporuku : 
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Preporučuje se Skupštini da usvoji godišnji finansijski izveštaj   Nezavisne komisije za rudnike i 

minerale  za 2017 godinu . 

 

 

12.Razmatranje godišnjeg finansijskog izveštaja Regulativnog autoriteta za elektronsku  i 

poštansku komunikaciju za 2017 godinu 

Predsednik je dao reč predsedniku ARKEP-a da da kratku prezentaciju o finansijskom delu 

izveštaja za 2017. godinu, a zatim je otvorio  diskusiju. 

 

Kreshnik  Gashi: Nivo realizacije budžeta je bio dobar, gde su plate i dnevnice sprovedene  100%, 

88% robe i usluga, kao i kapitalni troškovi  92%. Tokom perioda izveštavanja, ARKEP je prikupio  

sopstvene prihode u iznosu od 4,5 miliona evra, a svi prihodi se prebacuju na budžet Republike 

Kosova. Što se tiče izazova ARKEP je  nažalost  prošle godine ,  bio je tehnički problem, iako smo 

poslali na vreme zahtev budžeta komisiji, nismo pozvani, a glavni izazov ostaje i nastavlja da bude 

mali broj zaposlenih, čak i u poređenju sa ostalim sličnim autoritetima. 

 

Predsednik: je informisao da budžetski zahtev nije dostavljen Komisiji. 

 

Kreshnik Gashi: Tokom 2017. godine obavljen je veliki rad ARKEP-a  u sprovođenju državnih 

kodova i telefonije  i konsultovani su operatori o njihovim izazovima u toku sprovođenja. Takođe, je 

obavljen rad i u apliciranju za državni kod interneta. Izazov koji je predstavljen i u Izveštaju 

progresa Republike Kosova , je i budžetska i institucionalna nezavisnost regultora, jer osim 

Pravilnika EZ-e koji zahtevaju to, prihodi svakog regulatora , praktično  da zahteva to, prihodi 

svakog regulatora se sakupljaju od takse za vraćanje na tržište koje ono reguliše, preko investicija 

iako prihodi su 4.5 miliona evra godišnje, troškovi su uvek ispod 1 miliona evra. 

 

Valbon Bytyqi, ZKA je obezbedio nemodifikovanog izveštaj, što znači da su finansijski izveštaji su 

u dobrom stanju u svim materijalno značajnim aspektima. U principu, ARKEP je uspostavio  dobre 

kontrole u odnosu na obaveze, u odnosu na prethodnu godinu, postoje značajna poboljšanja, posebno 

u delu izveštaja, odnosno potraživanja i sredstva. Prošle godine smo dali 8 preporuka, od kojih su 5 

adresirane i 3 u procesu. U ovoj godini smo dali pet preporuke, koje se uglavnom odnose na osoblje, 

koje je došlo do nalaz glume, posebno u prethodnoj godini bio je ovu preporuku, koja je unajmljena 

asistenta za vršioca dužnosti šest meseci, ne prolazeći kroz proces zapošljavanja, a drugi slučaj, 

vozač je bio na fiksnom ugovoru i plaćao robu i usluge. Takođe imamo još jednu preporuku u vezi  

početnog planiranja budžeta, a drugi o upravljanju rizicima nije se generalno pratio proces. 

 

Kreshnik Gashi: Mi smo se složili sa preporukama, iako smo imali razgovore sa revizorom, i dalje 

smo iste adresirali.  Što se tiče dužnosti  povezana je  sa procesom koji je bio u toku, proces 

arhiviranja, iako je vreme od tri meseca za pravom nosioca funkcije, gotovo je nemoguće, zbog 

dužine procesa zapošljavanja . Stavovi koji su bili u različitim vremenima sa platnom spisku ili 

plaćaju robu i usluge, u TRA odbor je odlučio da formira kabinet za odbora i predsednik upravnog 

odbora, ali nakon što smo dobili preporuku revizora, zaključili smo te ugovore i oni su samo 

prošlogodišnji. Dok je u pogledu upravljanja rizicima, pripremili smo registar rizika, ali nisu usvojili 

poseban menadžer da brine o tim knjigama, ali smo mislili da je jedan od odeljenja pregledao. 

 

Predsednik: Prezentovani dodatak  od 6,000 evra za bord, o kojem dohotku se radi? 
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Kreshnik Gashi: pojasnio je da je ovo dodatak za isplatu sednica borda, koja se realizuje jednom 

mesečno. 

 

Predsednik: Na osnovu čega se donose ovi dodaci ? 

 

Kreshnik Gashi;  objasnio je da je smo ovu praksu našli kao takvu, jer nemamo poseban zakon koji 

utvrđuje plate za sve članove borda. 

 

Safete Hadergjonaj: Plata članova borda je veća od plate poslanika, članovi borda primaju  1761 evra,a 

mi primamo  1440 evra.  

 

Predsednik: Zahtevam da borda da  preispita dodatnu isplatu za sednice borda, jer se bord plaća za  svoj 

rad i nije potrebna dodatna isplata. Takođe zahtevam da se komisija informiše o ukidanju ovog dodatka. 

Ovo naravno ne važi samo za ovu instituciju , već za sve institucije, znači da primaju samo platu. 

 

Kreshnik Gashi: Mi ćemo to pitanje razmatrati u bordu i informiraćemo vas o odluci borda. 

 

Fikrim Damka: troškovi  putovanja van zemlje, čini mi se da su  nesrazmerne plate i smeštaj , jer ne 

može da bude isplata smeštaja manja od dnevnice,  24 500 da budu dnevnice i smeštaj i 15.000 evra 

često ste putovali u Skoplje, treba  proveriti da nije tehnička greška? 

 

Safete Hadergjonaj pitala predstavnika ZKA , troškove za usluge koje su 75 evra 524, da li ste pronašli 

neka kršenja i ono što je uticaj i efikasnost trošenja sredstava za troškove usluga? Zato što se vidi da je u 

odnosu na prethodnu godinu dodato oko 20.000 evra i videlo se da su druge ugovorne usluge 22.451 

evra. 

 

Valbon Bytyci: Ranije je bilo reči da je revizija pokrivena uzorcima, jer se ne može pokrivati 100% 

ukupnih troškova ili prihoda. Prijavili smo sve nepravilnosti koje smo zabeležili  u našem izveštaju 

revizije. Što se tiče troškova plata, mogu postojati puta da troškovi mnoge institucije koje pokriva 

donator, dok  plate plaća institucije i to može stvoriti razliku, gde su zarade veće u odnosu na troškove 

smeštaja. 

 

Kreshnik Gashi: U stvari, kod nas su povezani  u mnogim slučajevima troškovi obuke, jer je obuka, 

većina njih je van zemlje. Takođe, imali smo slučajeve kada donator pokriva troškove. Što se tiče 

Skoplja, niko nije išao u  2017. Mi imamo problem da neki procesi nabavke ide veoma sporo. U 

Centralnoj agenciji za nabavke postoje samo dve osobe koje se bave ovim institucijama. Tako da sam 

imao zahtev da rešim ovo pitanje jer nam stvara probleme. 

 

Nakon završetka diskusija, predsednik je konstatovao da je Komisija sa sedam glasova za, jedan protiv i 

jedan uzdržan, donela sledeću : 

 

                                                              Preporuku: 

Preporučuje se Skupštini usvajanje godišnjeg finansijskog izveštaja Regulativnog autoriteta za 

elektronsku i poštansku komunikaciju  za 2017 godinu. 
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13.Razno  

 

Safete Hadergjonaj: Želim da pokrenem pitanje vezano za predsednika Komisije  za razmatranje 

regulativnog autoriteta za usluge vode.On je izabran od Skupštine dana 28.10.2016 godine i  do sada 

nije primio  nijedan euro. Stoga, želim razmotriti ovo pitanje, i da  ova osoba prima dnevnicu, jer je 

imenovana od strane Skupštine, i ista je odgovorna za određivanje njegove plate. Drugo pitanje se 

odnosi na bivši  Nezavisni bord za razmatranje žalbi , koji je funkcionisao u okviru Ministarstva 

finansija. 

 

Naser Osmani: Pitanje Nezavisnog odbora za razmatranje je veoma važno da se reši, jer od veoma 

nadležnog organa imenovanog d Skupštine, kao organ drugog stepena u administrativnoj proceduri, za 

razmatranje žalbi pri ATK koji obavlja mnoge poslove. Dali smo mogućnost da postane Fiskalna 

divizija pri Osnovom sudu. Imajući u obzir da je Osnovni sud institucija koja više poznaje pravne 

događaje krivične i civilne prirode, finansijska pitanja ostaju u rukama eksperta, tako da treba ponovo 

vratiti  i ova komisija treba da donese inicijativu za izmenu i dopunu zakona. 

 

Safete Hadergjonaj: Izmenom Zakona o poreskoj administraciji i procedurama, koji je bio i zahtev 

Evropske komisije, ovom bordu  smo dali mogućnost da preispita stare slučajeve i da pređe u Fiskalni 

sektor pri Osnovnom sudu. Stalno imamo  žalbe da ne funkcioniše ova fiskalna divizija i zahteve da se 

ponovo vrati bord.  Mislim da je dobro imati sastanak sa ministrom finansija i sa nadležnim osobama 

kako bismo sama sebi mogli da vidimo ishod razmatranja  predmeta, pošto postoje žalbe od strane 

preduzeća o neefikasnosti rada divizije. 

 

Blerim Kuci: Možda biste trebali na početku imati konsultacije s ministrom finansija da vidite da li su 

preduzeli inicijativu za promenu zakona, kako mi ne bi imali dupliranje aktivnosti na istom pitanju. 

 

Predsednik je naglasio da je komisija odlučila poslati pismo ministru finansija da dobije informaciju 

ako je ministarstvo u postupku izmene i dopune Zakona o poreskoj administraciji i procedurama i ako 

deo izmena i dopuna zakona tretira mogućnost zakonskog prilagođavanja / vraćanja Nezavisnom vodu 

za ponovno razmatranje. 

 

Predsednik: Što se tiče pitanja nadoknade za predsedavajućeg Komisije za za razmatranje regulativnog 

autoriteta za usluge vode, Zakon nalaže da za tu osobu nema redovnog radnog odnosa, a njegova 

kompenzacija se vrši na osnovu angažovanja po potrebi i plaćanja od strane budžeta autoriteta. 

 

Safete Hadergjonaj: Kao osoba koju imenuje Skupština, mi trebamo da  nadoknadimo njegov 

angažman. Bivši član podneo ostavku zato što nikada nije bio nadoknađen. Regulatorna uprava za vode 

kaže da plaćamo, ali iznos naknade treba da odredi Skupština. Predlažem da ih pozovemo na sastanak i 

rešimo ovo pitanje. 

 

Predsednik: Imamo još dva zahteva. Prvi se odnosi na zahtev Agencije za upoređivanje i verifikaciju 

imovine, za utvrđivanje iznosa isplate članu Komisije za imovinske zahteve i dva člana Komisije  za 

verifikaciju i određivanje  imovine, izabrani od Skupštine. Tako da je zahtev povučen  sa dnevnog reda 

na poslednjem sastanku,  kako bismo dobili upoređujući informacije sa  sličnim komisijama.  Što se tiče 

informacija, Bord za nadgledanje u ovoj Agenciji plaća se 500 evra fiksan nadoknada. Drugo pitanje, se 

odnosi na pet članova Komisije za državnu pomoć, koji će biti izbrani od Skupštine, na osnovu 

odgovarajućeg zakona. Ali administracija Skupštine, ne može da proglasi konkurs, bez informacija o 

njihovoj nadoknadi. Tako da trebamo da damo predlog u vezi ovog pitanja. 
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Safete Hadërgjonaj: Predložila je da se na narednoj sednici pozovu predstavnici agencija kako bi nas 

informsiali o radu komisija, pre nego što daju preporuke o njihovoj nadoknadi. 

 

Naser Osmani: Nivo nadoknade Komisije za državnu pomoć, treba biti u skladu sa plata članova 

Kosovskog autoriteta za konkurenciju. Mogu se uporediti i sa platama članova ORŽ  i KRPP-a. 

 

 

 

Sednica je završena u  13:00. 

Izradila Jedinica za podršku komisiji . 
 

 

 

 

                                         Predsednik Komisije, 

 

                                          ----------------------- 

                                                           Lumir Abdixhiku 

 

                                                                                                                    

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


